



Title: Dr **Name:** Karim **Last Name:** Traore

Academic position: Research Associate

Role in REECAO: Operational coordinator

Training

Year	University/School	Study area	Diploma
2018	Universite Calude Bernard Lyon 1 France	Parasitology and Mycology	PhD
2012	Universite Cheikh Anta Diop, Dakar, Senegal	Biological Anthropology	Master
2011	Universite Cheikh Anta Diop, Dakar, Senegal	Infectious and Tropical diseases	DES
2007	University of Alabama at Birmingham, USA	Clinical coordinator	Certificate
2002	Faculty of Medicine, Mali	General medicine	MD
1993	Public school of Sikasso, Mali	Biological sciences	Baccalaureate

Experience in clinical research

Karim Traore has a long and strong experience in clinical research. He has been involved in several clinical trials as co-investigator, clinician or internal monitor since 2003 to present. From 2016 to present he is responsible for the quality assurance and quality control of Sanaria malaria vaccine PfSPZ-CVac phase I trial in Bougoula Hameau, Mali.

Experience in ethics

Karim Traore is involved in ethics of clinical research since 2005 by participating to several training workshops on ethics. He has participated to the validation and the launch of the online courses modules in ethics of African Malaria Network Trustee (AMANET) in 2006. He taught ethics in the private medical school of Universite Kankou Moussa for 2 years (2012 and 2013) and is involved in the continuous training of the National ethics committee members of Mali since 2015. Karim Traore has published in BMC ethics an article on ethical issues in genetic research.



Titre : Dr	Prénom : Karim	Nom : Traore
Position académique : Chargé de Recherche		
Rôle dans REECAO : Coordinateur Opérationnel		

Training.

Année	Université/Ecole	Domaine d'étude	Diplôme
2018	Université Claude Bernard Lyon 1 France	Parasitologie et Mycologie	PhD
2012	Université Cheikh Anta Diop, Dakar, Sénégal	Anthropologie biologique	Master
2011	Université Cheikh Anta Diop, Dakar, Sénégal	Maladies infectieuses	DES
2007	Université d'Alabama en Birmingham, USA	Coordinateur clinique	Certificat
2002	Faculté de médecine, Mali	Médecine générale	Diplôme d'Etat
1993	Lycée publique Sikasso, Mali	Sciences biologiques	Baccalauréat

Expérience en recherche clinique

Karim Traore a une longue et solide expérience dans la recherche clinique. Il a participé à plusieurs essais cliniques en tant que co-investigateur, clinicien ou moniteur interne depuis 2003 jusqu'à maintenant. De 2016 à aujourd'hui, il est responsable de l'assurance qualité et du contrôle de la qualité de l'essai de phase I du vaccin antipaludique Sanaria PfSPZ-CVac à Bougoula Hameau, au Mali.

Expérience en éthique

Karim Traoré est impliqué dans l'éthique de la recherche clinique depuis 2005 en participant à plusieurs ateliers de formation en éthique. Il a participé à la validation et au lancement des modules de cours en ligne sur l'éthique de l'AMANET en 2006. Il a enseigné l'éthique à l'école de médecine privée de l'Université Kankou Moussa pendant 2 ans (2012 et 2013) et est impliqué dans la formation continue des membres du comité national d'éthique du Mali depuis 2015. Karim Traore a publié dans BMC Ethique un article sur les questions éthiques dans la recherche génétique.